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Decreet onroerend erfgoed  -  Implementatie archeologische nota

Op 1 juni 2016 werd het archeologieonderdeel van het Onroerenderfgoeddecreet (12 juli 
2013) volledig van kracht. Voor de aanvrager van een stedenbouwkundige vergunning of 
verkavelingsvergunning betekent dit dat hij of zij verplicht wordt om in bepaalde gevallen 
een bekrachtigde archeologienota bij de vergunningsaanvraag te voegen. 

Volgens de nieuwe procedure moet een voortraject doorlopen worden waarbij in een 
vroeger stadium reeds een archeologisch vooronderzoek (al dan niet met proefonderzoek 
op het terrein) moet worden uitgevoerd. Aanvragers dienen dus bij de planning van een 
bouwproject rekening te houden met de tijd die nodig is voor de opmaak en de 
goedkeuring van een archeologienota. De nota wordt uitgevoerd door een erkende 
archeoloog en moet bekrachtigd worden door het agentschap Onroerend Erfgoed.

1. Hoeveel archeologienota’s heeft het agentschap ondertussen reeds bekrachtigd? 
Graag een overzicht per provincie.

2. Wat is de gemiddelde kostprijs van de reeds ontvangen archeologienota’s? In 
hoeveel gevallen is hierbij een vervolgtraject noodzakelijk?

3. Hoeveel archeologienota’s wachten vandaag nog op een bekrachtiging? Graag een 
overzicht per provincie. Kan de minister ter illustratie in bijlage een voorbeeld 
toevoegen van een nota die ondertussen reeds is bekrachtigd door het agentschap?

4. Zijn reeds casussen bekend waarin de deadline (van 21 dagen) die het agentschap 
heeft om in te beslissen niet werd gehaald? Is de nota effectief stilzwijgend 
bekrachtigd indien de deadline door het agentschap niet wordt gehaald?

5. Werden intussen al aanvragen tot erkenning van archeologische solidariteitsfondsen 
ingediend? Zo neen, plant de minister overleg met de sector om te bekijken waarom 
de wil tot bijdragen ontbreekt? 
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5. Er zijn nog geen aanvragen tot erkenning van archeologische solidariteitsfondsen 
ingediend. 
Voorafgaand aan de inwerkingtreding van de archeologiebepalingen is overleg met 
de sector georganiseerd. Concreet heeft op 31/03/2015 een vergadering 
plaatsgevonden met mogelijke geïnteresseerden voor het oprichten van een 
archeologisch solidariteitsfonds. Doel van dat overleg was om het oprichten van een 
fonds aan te moedigen, eventuele knelpunten te detecteren en de nodige 
achtergrond te creëren voor het uitwerken van de uitvoeringsbepalingen ter zake. 
Deze samenkomst gaf aan dat verschillende partijen de mogelijkheden voor de 
oprichting bestuderen. Elke sector wil zeker zijn dat een fonds een antwoord biedt op 
maat van de specifieke noden uit hun sector. Tot een concrete erkenningsaanvraag 
heeft het overleg evenwel niet geleid. 
Nu de archeologieregelgeving sinds 1 juni 2016 volledig in werking is getreden, 
onderzoeken bepaalde sectoren opnieuw de oprichting van een solidariteitsfonds. Ik 
zal met geïnteresseerden in gesprek gaan om een dergelijk fonds vorm te geven en 
dit vast te leggen in een overeenkomst.


